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Protokół z LXVII (67) posiedzenia 

Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji Powiatu, Gospodarki, 

Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej 

w dniu 20 listopada 2023 roku 

 

godz. 1200-1502 

W posiedzeniu wzięło udział 12 Radnych. 

Obecni: 

1. Adam Bruś  

2. Andrzej Ciołek  

3. Józef Dominiuk 

4. Jarosław Wiktor Dzienis 

5. Anna Falińska 

6. Alicja Anna Iwaniuk 

7. Marek Kuskowski  

8. Leszek Retel  

9. Grażyna Barbara Senda  

10. Karol Szablak 

11. Marzanna Marianna Wardziejewska  

12. Piotr Wasilewski  

13. Stanisław Wójtowicz 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji Powiatu Gospodarki, 

Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej Pan Marek Kuskowski 

otworzył LXVII (67) posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji 

Powiatu, Gospodarki, Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej 

stwierdził quorum (11 radnych obecnych) pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji /lista obecności w załączeni- zał. nr 1 do protokołu/. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski otworzył posiedzenie z proponowanym 

porządkiem obrad /porządek obrad w załączeniu- zał. nr 2 do protokołu/  

Uwag do proponowanego porządku nie zgłoszono.   
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Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji Powiatu Gospodarki, 

Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej Pan Marek Kuskowski 

poinformował, iż protokół z LXVI (66) posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, 

Promocji Powiatu, Gospodarki, Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej 

był wyłożony do wglądu oraz przesłany drogą elektroniczną.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy Członkowie Komisji mają uzupełnienia bądź 

sprostowania do protokołów 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie.  

 

Komisja 10 głosami za 1 wstrzymującym przy 2 osobach nieobecnych przyjęła protokół 

z LXVI (66) posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji Powiatu, 

Gospodarki, Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej 

 

Ad. 4 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

przedstawiła sprawozdanie końcowe Caritas Diecezji Ełckiej z realizacji zadania publicznego 

„Prowadzenia całodobowej placówki opiekuńczo- wychowawczej typu socjalizacyjnego 

łączącej zadania o charakterze interwencyjnym” w okresie od 01.07.2018 do 30.06.2023r. 

/sprawozdanie w załączeniu- zał. nr 3 do protokołu/. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

poinformowała, że okres od 01.07.2018 do 30.06.2023r jest to okres pięcioletniej umowy 

zawartej z Caritasem. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani 

Małgorzata Gryszkowska powiedziała, że celem zadania było zapewnienie dzieciom 

pozbawionym opieki rodziców, wychowania oraz stworzenia jak najlepszych warunków do 

rozwoju, edukacji, przygotowanie młodzieży do samodzielnego życia. Od 01.07.2018 do 

09.01.2022, Dom Św. Faustyny w Gołdapi funkcjonował jako jedna placówka dla 28 dzieci. 

Natomiast zgodnie z decyzją Wojewody Warmińsko- Mazurskiego 10 stycznia 2022 jako 

dwie osobne, 14-osobowe placówki tj, Promyki i Arka. W domu Św. Faustyny przebywały 

dzieci od 3 do 22 lat. Na koniec realizacji umowy w obu placówkach przebywała 
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maksymalna liczba dzieci tj. 28 dzieci. Oprócz dzieci z powiatu gołdapskiego przebywały tam 

dzieci z powiatów: piskiego, warszawskiego, suwalskiego, nidzickiego, tczewskiego, 

zgorzeleckiego, iławskiego, obornickiego. Należy stwierdzić, iż dzieci dysponowały 

przeciętnymi warunkami mieszkalnymi, a ich potrzeby były zaspokajane na dobrym 

poziomie. Możliwości lepszego zaspokajania potrzeb były ograniczone środkami 

finansowymi, gdyż w wyniku inflacji i ogólnych podwyżek, jakie miały miejsce w kraju w 

2021 i 2022 roku, niewątpliwie obniżyły się standardy życia wychowanków. Miesięczny 

koszt utrzymania dziecka pozostawał stosunkowo niski  porównaniu do innych placówek               

w Polsce. W 2022 wynosił 3216,50 zł na dzieci z powiatu gołdapskiego oraz 3892,59 zł                

na dzieci z innych powiatów, a w 2023 3531,72 zł na dzieci z powiatu gołdapskiego                      

oraz 4293,78 zł. Na miarę swoich możliwości placówka zapewniała dzieciom warunki                 

do rozwoju, poszanowania godności dziecka. Na bieżąco wyposażano dzieci w odzież, 

obuwie, środki czystości, zgodnie z indywidualnymi potrzebami. Dzieci miały dostęp                   

do środków zdrowotnych, w tym także do poradni specjalistycznych. Wychowawcy 

współpracowali ze szkołami, do których uczęszczali wychowankowie. Dzieci przebywające 

w placówce brały udział w imprezach organizowanych przez Dom Kultury w Gołdapi oraz 

Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gołdapi. W okresie wakacyjnym organizowano im czas wolny 

nie zapewniając jednak wyjazdów na kolonie, obozy w atrakcyjne miejsca poza powiatem 

gołdapskim. Należy jednak mieć na uwadze, iż okres realizacji tej umowy przez Caritas 

Diecezji Ełckiej wpisuje się w lata pandemii Covid-19, co nie sprzyjało aktywności 

wychowanków.  Dzieci i młodzież w tym trudnym okresie dysponowała jedynie siłownią                

i własnym podwórkiem. Placówka jest wyposażona w niezbędny sprzęt AGD oraz meble. 

Wychowankowie mają dostęp do Internetu, posiadają sprzęt komputerowy, który w 2020 

roku został przekazany przez Powiat Gołdapski. W trakcie realizacji zadania kadra Domu Św. 

Faustyny w Gołdapi współpracowała z jednostkami z terenu powiatu jak i z jego poza 

szkołami czy sądem. W grudniu 2022 pracownicy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Gołdapi przeprowadzili czynności kontrolne w Domu Św. Faustyny „Nie lękajcie się”                

w Gołdapi, wydano jedno zalecenie. Nie stwierdzono nieprawidłowości.  

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czym kierowano się przy 

stwierdzeniu, że dzieci dysponowały przeciętnymi warunkami mieszkalnymi, a ich potrzeby 

były zaspokajane na dobrym poziomie. 
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

odpowiedziała, że takie stwierdzenie wynika przede wszystkim z przeprowadzanych kontroli 

oraz z sytuacji finansowej. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi 

Pani Małgorzata Gryszkowska dodała, że to przyczyniło się do obniżenia standardów                   

w placówce. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy ta ocena wynika                                

z subiektywnego przekonania. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

odpowiedziała, że jest to ocena pracowników przeprowadzających kontrole, którzy posiadają 

odpowiednią wiedzę i doświadczenie. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie              

w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska dodała, że były odwiedzane inne placówki                      

i również na podstawie tego wyciągnięto ocenę tej placówki. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy ocena warunków została 

określona na poziomie przeciętny i dobry. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

odpowiedziała, że oceniono warunki jako dobre. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska uważa, że można byłoby zapewnić lepsze 

i ma nadzieję, że nowe stowarzyszenie będzie do tego dążyło.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski powiedział, że w sprawozdaniu nie znalazła 

się taka informacja na podstawie czego wyciągnięto taką ocenę stąd  pojawia się pytanie. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

odpowiedziała, że ocenę wyciągnięto na podstawie tego co sama zobaczyła wraz z 

pracownikami upoważnionymi do kontroli.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy jest to stan i ocena na okres 5 lat 

umowy czy jest to wniosek końcowy wyciągnięty na podstawie końcowego okresu. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

odpowiedziała, że był brany pod uwagę głównie ostatni okres.  



5 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy stan przeciętny i dobry był przez 

cały czas trwania umowy czy w ostatnim czasie nastąpiło jego pogorszenie. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

odpowiedziała, że nie pogorszył się i wychowankowie mieli zapewnione standardy 

wymagane rozporządzeniem. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi 

Pani Małgorzata Gryszkowska dodała, że przynajmniej raz w roku odbywała się kontrola i na 

jej podstawie oceniono stan placówki. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski powiedział, że zostało przedstawione 

sprawozdanie do oceny przez Komisję i do zatwierdzenia przez Radę, które obejmuję okres 5 

lat. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski dodał, że członków interesuje cały czas 

trwania tej umowy. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

poprosiła członków o ocenę 5 letniego okresu. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska uważa, że placówka funkcjonowała na 

dobrym poziomie. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani 

Małgorzata Gryszkowska dodała, że mogło być lepiej natomiast nie stwierdzono żadnych 

zastrzeżeń oraz nieprawidłowości.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy były podejmowane próby ze 

strony zlecającego zadanie aby te warunki były lepsze.   

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

odpowiedziała, że tak, przynajmniej raz w roku odbywała się kontrola, w której uczestniczyła 

jako osoba upoważniona przez Zarząd. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 

 

Komisja 8 głosami za, 2 głosami wstrzymującymi się, przy 2 osobach nieobecnych 

przyjęła sprawozdanie końcowe Caritas Diecezji Ełckiej z realizacji zadania publicznego 

„Prowadzenia całodobowej placówki opiekuńczo- wychowawczej typu socjalizacyjnego 



6 

 

łączącej zadania o charakterze interwencyjnym” w okresie od 01.07.2018                               

do 30.06.2023r. 

 

Ad. 5 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska  

przedstawiła informacje o wykonanych zadaniach inwestycyjnych i remontach na drogach 

powiatowych w roku 2023 oraz informację dotyczącą przygotowania do sezonu zimowego  

/informacja  w załączeniu- zał. nr 4 do protokołu/. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska  

poinformowała, że Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- 

Kisielewska powiedziała, że dokonano realizacji przy następujących zadaniach 

inwestycyjnych: dokonano wykupu nieruchomości – działek gruntu oznaczonych                          

nr geodezyjnym 22/2 i 38/2 , położonych w obrębie Zawady w gminie Banie Mazurskie,                

w pasie  drogi powiatowej nr 1772 N Lisy – Zawady – Nowiny – droga nr 1877 N – 7 737,24  

zł. Dokonano wykupu nieruchomości – działek gruntu oznaczonych nr geodezyjnym 52/1                  

i 57/1 położonych w obrębie Przerośl Gołdapska w gminie Dubeninki, w pasie  drogi 

powiatowej nr 1974 N Droga wojewódzka nr 651 (Linowo) – Przerośl (granica 

województwa)– 6 831,64 zł Dokonano wykupu nieruchomości – działki gruntu oznaczonej            

nr geodezyjnym 59/2, położonej w miejscowości Ziemiany w gminie Banie Mazurskie,                    

w pasie  drogi powiatowej nr 1764 N Banie Mazurskie – Rogale  – 6 127,00 zł. Dokonano 

podziału działki nr 21 i 57 w obrębie Miczuły gmina Banie Mazurskie – 4 400,00 zł. 

Dokonano nieodpłatnego przejęcia działki gruntu nr 18/4, położonych w Gminie Banie 

Mazurskie,   obręb Pietraszki w pasie drogi powiatowej nr 1784N Rogale – Mażucie – Gołdap 

- za łączną kwotę 932,30. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia 

Wrzesień- Kisielewska poinformowała, że nastąpiła również realizacja zadania w zakresie: 

Przebudowy ulicy Lipowej - (droga powiatowa nr 4816N) w Gołdapi na odcinku                         

od skrzyżowania z ulicą Okrężną do skrzyżowania z ulicą Kolejową - obejmuje 

zaprojektowanie, uzyskanie wymaganych prawem decyzji oraz pozwolenia na budowę                  

na przebudowę ulicy Lipowej w Gołdapi na odcinku od skrzyżowania z ul. Okrężną do ulicy 

Kolejowej, uzyskanie decyzji o pozwoleniu na użytkowanie drogi (w przypadku 

konieczności) oraz oddanie do użytkowania ulicy Lipowej na w/w odcinku. Przebudowy              

ul. 1-Maja - obejmuje zaprojektowanie, uzyskanie wymaganych prawem decyzji                        

oraz pozwolenia na budowę na przebudowę ulicy 1-go Maja w Gołdapi na odcinku od końca 

zakresu przebudowy ulicy 1-go Maja opracowanego w ramach inwestycji dla części p.n.: 

„Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 651 na odcinku Gołdap – Dubeninki”, -początek 
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odcinka, do zakresu skrzyżowania z ulicą Jeziorową również opracowaną wg odrębnego 

opracowania, uzyskanie decyzji o pozwoleniu na użytkowanie drogi (w przypadku 

konieczności) oraz oddanie do użytkowania ulicy 1-go Maja na w/w odcinku. Przebudowy 

ulicy Jeziorowej w Gołdapi- obejmuje przebudowę ulicy Jeziorowej na podstawie zgłoszenia 

robót budowlanych, dokonanego przez ZDP o łącznej długości trasy 367 m. Zakresem objęto 

skrzyżowanie z ulicą 1-go Maja. Zadanie realizowane jest ze środków Rządowego Funduszu 

Polski Ład. Zakończenie inwestycji planowane jest na 1 grudnia 2023 roku. Dyrektor Zarządu 

Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska poinformowała, że łącznie 

wyremontowano ponad 21 km dróg: 1815N Jagiele – Żabin o długości  3,25 km, 1794N 

DK65 – Babki – Żelazki o długości  4,50 km, 1902N Boćwiński Młyn  o długości 0,22 km, 

1772N Lisy – Mieczkówka – Kierzki o długości 6,65 km oraz 1790N Kowalki – Rudzie               

o długości 6,70 km. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- 

Kisielewska poinformowała, że powoli dobiega koniec remontu mostu w Skoczach. Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska powiedziała,              

że dużo kontrowersji wzbudził fakt, że na drewno jest lany asfalt. Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska poinformowała, że jest to inna 

nawierzchnia niż ta z której wykonywane są drogi. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych               

w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska dodała, że projektem zajmuje się osoba, która 

ma wieloletnie doświadczenie podczas wykonywania mostów. Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska zapewniła, że w sposób 

prawidłowy zostały wykonane prace. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani 

Sylwia Wrzesień- Kisielewska poinformowała, że kwota przeznaczona na remonty bieżące 

czyli m.in. łatanie ubytków wynosi ponad 180 tysięcy złotych.  

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionej informacji. 

 

Przyszła Pani Alicja Iwaniuk o godzinie 12:22. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy w zakres prac wchodzi również 

zabezpieczenie antykorozyjne. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

powiedziała, że tak i są to czynności takie jak: czyszczenie i piaskowanie konstrukcji 

stalowych oraz malowanie odpowiednimi farbami. 
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Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski czy to wykonawca zakupił masę do 

wykonania tej nawierzchni. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

odpowiedziała, że tak, wykonawca zakupił w firmie, która specjalizuje się w mieszankach 

wysoko modyfikowanych.  

 

Członek Komisji Pani Anna Falińska powiedziała, że cieszy się, że Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska wyjaśniła wszystkim w jaki 

sposób został ten most wykonany. Członek Komisji Pani Anna Falińska  powiedziała, że ma 

nadzieję, że most zostanie niedługo oddany do użytku. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska dodała, 

że różnica polega na tym, że masa ma za zadanie zasklepić wszystkie szczeliny w obiekcie 

mostowym po to, aby zabezpieczyć te drewno w prawidłowy sposób.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał jaki jest czas żywotności takiego 

materiału. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

odpowiedziała, że to wszystko zależy od natężenia ruchu ale szacunkowo przyjmuje się czas 

od 15 do 20 lat. 

 

Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis zapytał czy na moście w Rożyńsku zostało podjęte 

kroki  w związku z ruchomymi deskami w ramach gwarancji. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

odpowiedziała, że w ramach gwarancji zostały uzupełnione ubytki, zostały wymienione deski 

i zostały również odmalowane barierki.  

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

powiedziała, że jeśli chodzi o utrzymanie dróg powiatowych zima to Zarząd Dróg 

Powiatowych jest do tego przygotowany. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi 

Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska poinformowała, że w posiadaniu jest sprzęt w postaci 

samochodu ciężarowego MAN z pługiem gumowym i zamontowaną piaskarką, samochód 
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ciężarowy Kamaz z nowym pługiem i nową piaskarką. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska dodała, że samochód ciężarowy STAR 244 

przeszedł gruntowny remont ale niebawem zostanie ogłoszony przetarg na zakup nowego 

sprzętu. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

powiedziała, że w posiadaniu jest również ciągnik New Holland z pługiem oraz z piaskarką 

zawieszana z tyłu oraz ciągnik Ursus, który w głównej mierze jest wykorzystywany do 

odśnieżania chodników. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia 

Wrzesień- Kisielewska dodała, że w trudnych sytuacjach jest wykorzystywana również 

koparko- ładowarka do odśnieżania ale głównie służy do załadunku mieszanki piaskowo- 

solnej. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

poinformowała, że jeśli chodzi o mieszankę piaskowo- solną to z poprzedniego roku zostało 

ponad 100 ton. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- 

Kisielewska dodała, że Zarząd Dróg posiada również 4,5 tony soli workowanej i ponad 400 

ton piasku. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- 

Kisielewska powiedziała, że zarząd dróg korzysta z mieszanki piaskowo-solnej z kolei 

generalna dyrekcja dróg krajowych i autostrad korzysta z chlorku sodu, chlorku magnezu lub 

samą sól. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- 

Kisielewska poinformowała, że w 1 kolejności są odśnieżane tereny miejskie czyli te 

dowożące dzieci do szkół, następnie sprzęt rozjeżdża się na poszczególne gminy. Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska poinformowała, 

że jest 8 osób fizycznych, które będą pracowały na dyżurach i będą podzielone na dwie 

grupy, które będą się naprzemiennie zmieniać. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w 

Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska powiedziała, że pracownicy potrzebują czasu 

aby wszystkie drogi odśnieżyć i dojechać do samego końca. Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska dodała, że na terenie gminy 

Dubeninki do drogi na Skajzgiry trzeba pokonać ponad 30 kilometrów co wymaga czasu. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

powiedziała, że często zdarzają się upomnienia od kierowców oraz pytania, że dlaczego 

jadące drogą wojewódzką samochody mają podniesiony pług. Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska dodała, że każdy zajmuje się 

odśnieżaniem własnych dróg a w ich zakresie są drogi powiatowe. Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska poinformowała, że dyżury będą 

pełniły dwie osoby Pan Szymon Buczyński oraz Łukasz Kondratowicz. Dyżury zimowe 

zaplanowane są od 1 grudnia. 
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Członek Komisji Pani Anna Falińska poinformowała, że jeden z radnych apelowało 

zwiększenie środków na potrzeby Zarządu Dróg Powiatowych. Członek Komisji Pani Anna 

Falińska powiedziała, że mieszkańcy mają prawo być zdenerwowani i mają prawo oczekiwać 

aby te drogi były utrzymywane w stanie bezpiecznym. Członek Komisji Pani Anna Falińska 

zapytała czy sprzęt do stosowania środków chlorowo-sodowych  jest zupełnie inny niż ten do 

stosowania mieszanki piaskowo-solnej. Członek Komisji Pani Anna Falińska zapytała jaka 

byłaby różnica w inwestycji na posypywanie mieszanką piaskowo-solankową a chlorkowo-

sodową. Członek Komisji Pani Anna Falińska powiedziała, że każdy kierowca widzi różnicę 

między drogą, która jest opryskana a tą która jest posypana.  

 

Wyszedł Pan Karol Szablak o godzinie 12:42.  

 

Członek Komisji Pan Józef Dominiuk zapytał czy można jako Zarząd Dróg Powiatowych 

zawrzeć porozumienie z inną firmą aby nie robić darmowych przejazdów samochodu z 

podniesionym pługiem i nie tracić paliwa. Członek Komisji Pan Józef Dominiuk dodał, że 

razem z Radnym Panem Jarosławem Dzienisem widzieli, że Zarząd Dróg Powiatowych w 

Gołdapi jest gotowy na sezon zimowy.  

 

Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis odniósł się do słów, że czynna akcja odśnieżania nie 

będzie prowadzona przy obfitych opadach oraz zamieciach śnieżnych. Członek Komisji Pan 

Jarosław Dzienis dodał, że to właśnie wtedy jest najwięcej telefonów od mieszkańców.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy planowane jest bazowanie przez 

cały okres zimowy na własnych zasobach. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski 

zapytał czy w przypadku odcinku o długości 30 kilometrów nie można byłoby zlecić 

wykonanie tego zadania podwykonawcy. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski 

zapytał czy to co zostało przedstawione jest decyzją Pani Dyrektor czy są to odgórnie 

ustalone zasady.  

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

odpowiedziała, że jeśli chodzi o używanie chlorku magnezu czy chlorku magnezu to niestety 

nie zna ceny. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- 

Kisielewska powiedziała, że sprzęt, którym dysponują nie będzie odpowiedni do tej metody. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

poinformowała, że koszty zakupu samej soli są bardzo wysokie i nie stać ani zarządu dróg ani 
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Powiatu na stosowanie samej soli w okresie zimowym. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska dodała, że mieszanka piaskowo-solna jest 

używana w zwiększonych ilościach na wzniesieniach, łukach czy ostrych zakrętach. Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska powiedziała, że 

jeśli chodzi o podmioty zewnętrzne to w trakcie są podpisywane umowy zewnętrzne z 

wykonawcami na ternie gminy Dubeninki. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi 

Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska odpowiedziała, że jeśli chodzi o kwestie czynnego 

odśnieżania to ma na myśli ciągłe jeżdżenie podczas zamieci śnieżnych. Dyrektor Zarządu 

Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska powiedziała, że prognoza 

pogody jest sprawdzana przez zarząd na bieżąco i zawsze są dokonywane wszelkie starania 

aby wyruszył sprzęt, który umożliwi przejazd. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w 

Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska powiedziała, że Zarząd Dróg Powiatowych nie 

ma odgórnie ustalonych zasad oraz standardów i nie korzystają z tego jak odgórna dyrekcja. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

poinformowała, że jest ustalona kolejność odśnieżania, która jest praktykowana i sprawdza 

się od lat.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy jest to decyzja Pani Dyrektor czy 

Zarządu Powiatu.  

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska 

odpowiedziała, że jest to jej decyzja.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski powiedział, że skargi dotyczące utrzymania 

dróg zimą wpływały w poprzednim roku. Przewodniczący Komisji Pan Marek dodał, że zadał 

takie pytanie, ponieważ w momencie rozpatrywania skarg na Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji szukają osoby odpowiedzialnej za to.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Komisja zapoznała się z informacją o wykonanych zadaniach inwestycyjnych                           

i remontach na drogach powiatowych w roku 2023 oraz informację dotyczącą 

przygotowania do sezonu zimowego. 
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Ad.6 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień-Kisielewska, 

Zastępca Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi Pan Wojciech Hołdyński oraz 

Dyrektor Powiatowego Centrum Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

przedstawili informację o remontach i inwestycjach przeprowadzonych w roku 2023                    

na obiektach będących w zasobie Powiatu Gołdapskiego oraz o pozyskanych środkach 

zewnętrznych oraz ich wykorzystaniu w porównaniu do roku poprzedniego /informacje                        

w załączeniu- zał. nr 5, 6, 7 do protokołu/. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska  

poinformowała, że w bieżącym roku nie dokonano żadnych remontów na terenie ZDP. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska  

powiedziała, że jeśli chodzi o inwestycje to  nastąpiła przebudowy ulicy Lipowej w Gołdapi 

na odcinku od skrzyżowania z ulicą Okrężną do skrzyżowania z ulicą Kolejową. Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska dodała,                    

że nastąpiła również przebudowa ul. 1-Maja -  obejmuje zaprojektowanie, uzyskanie 

wymaganych prawem decyzji oraz pozwolenia na budowę na przebudowę ulicy 1-go Maja  

do skrzyżowania z ulicą Jeziorową również opracowaną wg odrębnego opracowania                     

oraz przebudowa ulicy Jeziorowej. Nastąpiła również modernizacja dróg Jagiele – Żabin               

o długości  3,25 km, DK65 – Babki – Żelazki o długości  4,50 km, Boćwiński Młyn                      

o długości  0,22 km, Lisy – Mieczkówka – Kierzki o długości 6,65 km oraz Kowalki – Rudzie 

o długości 6,70 km. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- 

Kisielewska  dodała, że łącznie wyremontowano ponad 21 kilometrów dróg. Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska powiedziała,                

że nastąpiła modernizacja ulic w Gołdapi ul. Armii Krajowej, ul. E. Plater, ul. Kościuszki,                

ul. Reymonta oraz drogi Jagoczany – Audyniszki. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych                          

w Gołdapi Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska poinformowała, że odbyły się roboty 

remontowo-budowlane na obiekcie mostowym w miejscowości Skocze. 

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionej informacji. 

Pytań nie zgłoszono  

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi Pan Wojciech Hołdyński poinformował,              

że dokonano remontu dwóch pokoi m.in. położona została terakota oraz zostały pomalowane 

ściany. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi Pan Wojciech Hołdyński dodał,                

że w tym roku kwota pozyskanych środków zewnętrznych wynosi 2 865 000,00. 
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Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionej informacji. 

Pytań nie zgłoszono  

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata Gryszkowska 

poinformowała,  iż w bieżącym roku nie były wykonywane remonty w siedzibie 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi. W bieżącym roku rozpoczęto jedną 

inwestycję w Domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży – budowa altany.                 

Na ten cel jednostka otrzymała darowiznę z PKO Banku Polskiego w wys. 28500 zł. 

Przewidywany udział własny wynosi 5.735 zł. Planowane zakończenie inwestycji: 

30.12.2023r. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi Pani Małgorzata 

Gryszkowska dodała, że kwota pozyskanych środków zewnętrznych wyniosła 245.511,19 zł. 

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionej informacji. 

Pytań nie zgłoszono  

 

Komisja zapoznała się z informacją o remontach i inwestycjach przeprowadzonych                 

w roku 2023 na obiektach będących w zasobie Powiatu Gołdapskiego                                 

oraz o pozyskanych środkach zewnętrznych oraz ich wykorzystaniu w porównaniu                

do roku poprzedniego. 

 

Ad.7a 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Pan Łukasz Kacprzyk przedstawił 

wniosek w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie statków lub innych obiektów 

pływających oraz ich przechowywanie na terenie strzeżonego portu, przystani lub parkingu 

strzeżonego /projekt uchwały Rady Powiatu  w załączeniu – zał.nr 8 do protokołu/. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Pan Łukasz Kacprzyk 

poinformował, że zgodnie z art. 30 ust. 4 ustawy o bezpieczeństwie osób przebywających              

na obszarach wodnych, usuwanie statków lub innych obiektów pływających                              

oraz prowadzenie strzeżonego portu lub przystani, należy do zadań własnych powiatu.                 

Rada Powiatu zgodnie z art. 31 ust. 1 i 4 cytowanej ustawy, ustala corocznie w drodze 

uchwały, wysokość opłat za usunięcie i przechowywanie obiektów pływających. Ustalone 

przez Radę Powiatu stawki nie mogą być wyższe niż maksymalne, ogłaszane corocznie przez 

ministra właściwego do spraw finansów publicznych. Stawki maksymalne na 2024 rok 

zostały ustalone w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie 

maksymalnych opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 
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pływających na rok 2024. Za usunięcie statku lub innego obiektu pływającego z obszaru 

wodnego powiatu gołdapskiego ustala się opłatę w wysokości: usunięcie roweru wodnego lub 

skutera wodnego – 84 zł, usunięcie poduszkowca – 157 zł, usunięcie statku o długości 

kadłuba do 10 m – 190 zł, usunięcie statku o długości kadłuba do 20 m – 233 zł, usunięcie 

statku o długości kadłuba powyżej 20 m – 308 zł. Za przechowywanie na terenie strzeżonego 

portu, przystani lub parkingu strzeżonego, statku lub innego obiektu pływającego, usuniętego 

z obszaru wodnego powiatu gołdapskiego, ustala się opłatę za każdą dobę w wysokości: 

przechowywanie roweru wodnego lub skutera wodnego – 30 zł, przechowywanie 

poduszkowca – 53 zł, przechowywanie statku o długości kadłuba do 10 m – 84 zł, 

przechowywanie statku o długości kadłuba do 20 m – 157 zł, przechowywanie statku                    

o długości kadłuba powyżej 20 m – 233 zł. Mając na uwadze ustawowy obowiązek ustalania 

przez Radę Powiatu wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie sprzętu pływającego, 

proponuję uchwalenie zaproponowanych wysokości opłat. 

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy jest to umowa wieloletnia. 

 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Pan Łukasz Kacprzyk 

odpowiedział, że tak. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 

 

Komisja 11 głosami za przy 2 osobach nieobecnych przyjęła projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie statków lub innych obiektów 

pływających oraz ich przechowywanie na terenie strzeżonego portu, przystani                              

lub parkingu strzeżonego. 

 

Ad.7b 

Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Pani Marta Wiszniewska przedstawiła 

wniosek w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego parkowanie 

na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonania 

dyspozycji usunięcia pojazdów w roku 2024 /projekt uchwały Rady Powiatu  w załączeniu – zał.nr 9 do 

protokołu/. 
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Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Pani Marta Wiszniewska poinformowała,               

że Zgodnie z art. 130a ust. 6 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. – Prawo o ruchu drogowym 

rada powiatu, corocznie ustala wysokość opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów 

usuniętych z drogi w myśl art. 130a ust. 1 i 2 oraz art. 140ad ust. 7 cyt. Ustawy, a także ustala 

wysokość kosztów powstałych  w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu. Ustalone przez 

radę powiatu stawki nie mogą być wyższe niż maksymalne stawki opłat, które ogłaszane               

są na każdy rok kalendarzowy przez ministra właściwego do spraw finansów publicznych               

w drodze obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor 

Polski”. Maksymalne stawki opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu 

strzeżonym, obowiązujące w 2024 zostały opublikowane w Monitorze Polskim. Ustala                 

się stawki za usunięcie pojazdu z drogi na koszt właściciela w wysokości: rower lub 

motorower - 160 zł, - motocykl - 320 zł, pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 t - 

690 zł, pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 t do 7,5 t - 870 zł, pojazd                   

o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 7,5 t do 16 t - 1200 zł, pojazd o dopuszczalnej 

masie całkowitej powyżej 16 t - 1800 zł, pojazd przewożący materiały niebezpieczne                   

- 2100 zł, hulajnoga elektryczna lub urządzenie transportu osobistego - 160 zł. Ustala się 

stawki opłat za przechowywanie na parkingu strzeżonym pojazdu usuniętego z drogi na koszt 

właściciela, za każdą dobę w wysokości: - rower lub motorower - 30 zł, motocykl - 40 zł, 

pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 t - 58 zł, pojazd o dopuszczalnej masie 

całkowitej powyżej 3,5 t do 7,5 t - 75 zł, pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 

7,5 t do 16 t - 100 zł, pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 16 t - 190 zł, pojazd 

przewożący materiały niebezpieczne  - 250 zł, hulajnoga elektryczna lub urządzenie 

transportu osobistego - 30 zł. 

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie 

 

Komisja 11 głosami za przy 2 osobach nieobecnych przyjęła projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia 

od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdów w roku 2024.   
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Ad.7c 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz przedstawiła projekt w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gołdapskiego na lata 2023-2036 oraz projekt w sprawie zmian 

budżetu powiatu w roku 2023 /projekt uchwały Rady Powiatu  w załączeniu – zał.nr 10 do protokołu/. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że zgodnie z art. 227 Ustawy                   

o finansach publicznych, WPF obejmuje okres roku budżetowego oraz co najmniej trzech 

kolejnych lat, natomiast prognoza kwoty długu, stanowiąca część WPF okres, na który 

zaciągnięto lub planuje się zaciągnąć zobowiązania. W wieloletniej prognozie finansowej 

urealniono poszczególne wartości dochodów, wydatków, przychodów, rozchodów                     

oraz deficytu zgodnie z uchwałą w sprawie zmian budżetu w 2023 r. Zaktualizowano dane 

uzupełniające. Do wykazu przedsięwzięć wprowadzono zadanie pod nazwą „Akredytacja 

Erasmus 2023” – mobilność osób uczących się i kadry w dziedzinie kształcenia i szkolenia 

zawodowego; realizacja w latach 2023-2024 - łączne nakłady finansowe 269 293,34zł, z tego 

w roku 2024 – 269 293,34 zł; Wieloletnia prognoza finansowa odzwierciedla aktualny stan 

budżetu powiatu i po dokonanych zmianach Powiat Gołdapski spełnia warunek z art.242               

i art.243 ustawy o finansach publicznych. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz  

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie 

 

Komisja 8 głosami za, 3 głosami wstrzymującymi się przy 2 osobach nieobecnych 

przyjęła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Gołdapskiego na lata 2023-2036. 

 

Ad.7d 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz przedstawiła projekt w sprawie zmian budżetu 

powiatu w roku 2023 /projekt uchwały Rady Powiatu  w załączeniu – zał.nr 11 do protokołu/. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz  poinformowała, że Skarbnik Powiatu Pani Bożena 

Radzewicz  poinformowała, że w rozdziale „Lokalny transport zbiorowy” proponuje                   

się zwiększenie planu dochodów o kwotę 2 468,00 zł z tytułu rozliczeń z lat ubiegłych.                   

W rozdziale „Gospodarka gruntami i nieruchomościami” proponuje się zmniejszenie planu 

dochodów o kwotę 389 990,00 zł w celu urealnienie planu do wysokości zrealizowanych             
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w 2023 roku dochodów  z tytułu trwałego zarządu, odpłatnego nabycia nieruchomości, 

obsługi dochodów Skarbu Państwa oraz urealnienia dochodów z odszkodowania za przejęcie 

z mocy prawa nieruchomości powiatowych pod rozbudowę drogi wojewódzkiej nr 651.                 

W rozdziale  „Licea Ogólnokształcące” proponuje się zwiększenie planu dochodów o kwotę 

450,00 zł w związku z uzyskanymi dochodami z tytułu wynajmu powierzchni w szkole                

pod automaty. W rozdziale  „Szkoły podstawowe specjalne”  proponuje się zwiększenie planu 

dochodów o kwotę  1 000,00 zł w związku z wpłatami rodziców za wyżywienie uczniów 

ZPEW. W rozdziale „Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji 

nauki   i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych   i innych formach wychowania przedszkolnego” proponuje się zwiększenie 

planu dochodów o kwotę 1 300,00 zł  w związku z wpłatami rodziców za wyżywienie 

uczniów ZPEW. W rozdziale „Specjalne ośrodki szkolno-wychowawcze” proponuje się 

zwiększenie planu dochodów  o kwotę 43 800,00 zł w związku z wpłatami za dowozy 

wychowanków, wpłaty za obiady nauczycieli oraz wpłaty za wyżywienie wychowanków 

internatu. W rozdziale „Powiatowe urzędy pracy” proponuje się zwiększenie planu dochodów 

o kwotę 43,00 zł w związku wynagrodzeniem przysługującym płatnikom za terminowe 

wpłaty podatku dochodowego od osób za okres X/2023r. W rozdziale  „Drogi publiczne 

powiatowe” proponuje się zwiększenie planu dochodów o kwotę 11 691,00 zł w celu 

urealnienia planu do wysokości zrealizowanych dochodów oraz naliczonych należności  na 

zajęcie pasa drogowego w związku z realizacją robót drogowych, umieszczenie urządzeń 

infrastruktury technicznej oraz reklam w pasie drogowym; naliczonych należności  za 

sprzedaż drewna w pasach dróg powiatowych oraz sprzedaż wyeksploatowanego majątku 

ruchomego, stanowiącego inwentarz jednostki, przyznane odszkodowanie za skradzione 

lustro drogowe. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że jeśli chodzi o 

wydatki to w rozdziale „Technika” proponuje się zwiększenie środków o kwotę 6 200,00 zł w 

celu zabezpieczenia środków na zakup surowców na zajęcia gastronomiczne oraz materiałów 

niezbędnych do bieżącej działalności. Pozostałe zmiany dotyczą przesunięcia środków w 

ramach posiadanego planu finansowego w celu prawidłowej realizacji zadań. W rozdziale  

„Branżowe szkoły I i II stopnia” proponuje się przesunięcia środków w ramach posiadanego 

planu finansowego w celu prawidłowej realizacji zadań. W rozdziale „Pozostała działalność” 

proponuje się zmniejszenie środków o kwotę 269 293,34zł  pochodzącą z pozyskanego 

dofinansowania projektu „Akredytacja Erasmus 2023” w związku z realizacją projektu w 

2024 roku. W rozdziale  „Licea Ogólnokształcące” proponuje się zwiększenie planu 

wydatków o kwotę 450,00 zł na zakup materiałów i wyposażenia. Pozostałe zmiany dotyczą 

przesunięcia środków w ramach posiadanego planu finansowego w celu prawidłowej 
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realizacji zadań. W rozdziale „Powiatowe urzędy pracy” proponuje się zwiększenie planu 

wydatków o kwotę 43,00 zł  w celu zabezpieczenia środków na wynagrodzenia. Pozostałe 

zmiany dotyczą przesunięcia środków w ramach posiadanego planu finansowego w celu 

prawidłowej realizacji zadań. W rozdziale „Drogi publiczne powiatowe” proponuje się 

zwiększenie planu wydatków o kwotę 32 351,00 zł w związku z koniecznością 

zabezpieczenia środków na zakup oznakowania pionowego w celu realizacji wniosków 

złożonych przez mieszkańców powiatu gołdapskiego , zakup lustra drogowego , za które 

otrzymano odszkodowanie, zakup części zamiennych do sprzętu w ramach przygotowania do 

sezonu zimowego; koniecznością  oznakowania poziomego ulicy Wolności  zgodnie z 

przygotowanym projektem organizacji ruchu oraz zwiększeniem środków na regulację stanu 

prawnego gruntów pod drogami powiatowymi. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz 

dodała, że plan dochodów zwiększył się o kwotę 692 003,42 zł i po zmianach wynosi 67 917 

783,30 zł. Plan wydatków zwiększył się o kwotę 18 051,43 zł i po zmianach wynosi 73 027 

254,42 zł. Deficyt budżetu po zmianie wynosi 5 109 471,12 zł.  Przychody budżetu                        

po zmianie wynoszą 6 149 471,12 zł.  Rozchody 1 040 000,00 zł. 

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski poprosił o rozwinięcie wątku dotyczącego 

proponowanego zmniejszenia planu dochodów o kwotę 389 990 000,00 zł w  celu urealnienia 

planu do wysokości zrealizowanej w 2023.  

 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz odpowiedziała, że główna kwota jaka była 

zabezpieczana to przewidywane do otrzymania dochody z odszkodowania za przejęcie z 

mocy prawa nieruchomości powiatowych. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz 

poinformowała, że odszkodowanie może jeszcze wpłynąć w tym roku. Skarbnik Powiatu Pani 

Bożena Radzewicz dodała, że nie ma na to jednak 100 procentowej pewności, dlatego 

zaproponowane zostało zmniejszenie dochodów. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał kto prowadzi nadzór nad tym i kto 

kontaktował się z Urzędem Marszałkowskim. Przewodniczący Komisji Pan Marek 

Kuskowski dodał, że Pan Starosta proponował żebyśmy zrezygnowali z tych środków. 

 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz odpowiedziała, że Zarząd Powiatu podpisał pisma 

do Zarządu Dróg Wojewódzkich i w dniu dzisiejszym jest informacja, że te środki mogą być 
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w postaci zaliczki w wysokości 70%. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz dodała, że to 

jednak nie oznacza, że wpłynął one jeszcze w tym roku.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek powiedział, że wspominał o ewentualnym odstąpieniu w 

takim aspekcie aby wzmocnić pozycję negocjacyjną w sprawie budowy drogi nr 651.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie 

 

Komisja 8 głosami za, 3 głosami wstrzymującymi się przy 2 osobach nieobecnych 

przyjęła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian budżetu powiatu w roku 2023. 

 

Ad.8  

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Powiatu Gołdapskiego została sporządzona na lata 2024-2039. Skarbnik Powiatu Pani Bożena 

Radzewicz powiedziała, że jest to okres, na który planuje się zaciągnąć zobowiązania. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że w przypadku Powiatu 

Gołdapskiego prognoza kwoty długu obejmuje planowanie do 2039 roku, ponieważ                       

w związku z tą uchwałą planuje się zobowiązania z tytułu emisji papierów wartościowych. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że ustawa wymaga aby Wieloletnia 

Prognoza Finansowa była realistyczna lecz przez długi okres trudno temu sprostać. Skarbnik 

Powiatu Pani Bożena Radzewicz dodała, że odległy czas prognozowania zwiększa ryzyko 

prawidłowego oszacowania wartości przyjętych w prognozie w odniesieniu do uzyskanych. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że Zarząd Powiatu ustalił kwoty 

do ujęcia w planie finansowym jednostki na rok 2024 r. i dał wytyczne aby poszczególni 

kierownicy i dyrektorzy jednostek organizacyjnych dostosowali plan wydatków na 2024 r. do 

przyznanej kwoty. Zarząd Powiatu podkreślił, iż wielkość planowanych wydatków ma 

umożliwić wykonanie zadań realizowanych przez jednostkę w całym roku 2024 bez 

możliwości zwiększania w trakcie roku bez źródeł finansowania. Dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych kilkakrotnie w latach poprzednich oraz na spotkaniach w roku 2023 - zostali 

zobligowani przez Zarząd Powiatu do dokonywania maksymalnych oszczędności i działań 

organizacyjnych zmierzających do opracowania planów finansowych, a w przypadku 

jednostek oświatowych – do przygotowania arkuszy organizacyjnych zgodnie z prawem i nie 

wykraczających kosztowo poza posiadany plan finansowy. Skarbnik Powiatu Pani Bożena 

Radzewicz poinformowała, że dochody Powiatu Gołdapskiego planowane w 2024 roku to 66 
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463 569,00 zł w tym dochody bieżące – 45 609 806,00 zł oraz dochody majątkowe – 20 853 

763,00 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że zgodnie z otrzymaną 

informacją od Ministra Rozwoju i Finansów przekazanej pismem o wielkościach 

planowanych kwot subwencji oraz udziałach w PIT i CIT  prognozuje się dochody z tytułu 

udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych  - 4 816 967,00 zł oraz 

udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych – 187 082,00 zł. Łącznie 

udziały w 2024 roku prognozowane są w wysokości 5 004 049,00  zł co stanowi 7,53 % 

planowanych dochodów ogółem i są wyższe o 1 081 598,00 zł niż przewidywane wykonanie 

w 2023 r. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że jeśli chodzi o subwencję 

ogólną została zaprognozowana zgodnie z pismem Ministra Finansów i w latach 2025-2027 

zakłada się wzrost subwencji o ok. 5% w stosunku do roku 2024. Skarbnik Powiatu Pani 

Bożena Radzewicz, że jeśli chodzi o dochody z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na 

cele bieżące to w dotacjach zostały zapisane środki z Funduszu Przewozów Autobusowych 

przeznaczone na dofinansowanie zadań zapewniających funkcjonowanie przewozów 

autobusowych w Powiecie Gołdapskim. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz dodała, że 

dofinansowanie te jest przyznawane przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego i kwota 

została oszacowana na podstawie złożonego wniosku. Skarbnik Powiatu Pani Bożena 

Radzewicz powiedziała, że w latach 2026-2027 nie przyjmuje się dotacji z tytułu przewozów 

autobusowych ze względu na incydentalny charakter tych dotacji. Skarbnik Powiatu Pani 

Bożena Radzewicz w roku 2024 znalazł się również projekt „Akredytacja Erasmus+”. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że pozostałe dochody bieżące to 

są wpływy z opłat komunikacyjnych. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, 

że jeśli chodzi o lata poprzednie oscylowały one na poziomie 500 000,00 zł rocznie natomiast 

od roku 2022 obserwujemy spadek wpływów z tego tytułu. Skarbnik Powiatu Pani Bożena 

Radzewicz dodała, że dodatkowym dochodem były wpływy z kar i odszkodowań za 

nieterminowe nabycie pojazdów. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że 

w roku 2024 zaplanowano dochody w wysokości 325 tys. złotych z tego tytułu. Skarbnik 

Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że wpływy z opłat i kar za korzystanie ze 

środowiska wynoszą 18 tys., wpływy od jednostek organizacyjnych powiatu są na poziomie 

871 827,00 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że dochody 

realizowane przez Starostwo Powiatowe wynoszą 560 834,33 zł. Obsługa zadań z zakresu 

administracji rządowej również została utrzymana na poziomie roku poprzedniego w 

wysokości 40 tys. zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że wpływy z 

tytułu zaliczki na odszkodowania za przejęte nieruchomości pod inwestycje celu publicznego 

- przejęcie z mocy prawa przez Województwo Warmińsko- Mazurskie nieruchomości 
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stanowiących własność Powiatu Gołdapskiego na podstawie decyzji Wojewody Warmińsko- 

Mazurskiego w związku z rozbudową drogi wojewódzkiej nr 651 wynoszą  584 263,00 zł. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że w dochodach z tytułu dotacji od 

środków przeznaczonych na inwestycję zostały wpisane środki pozyskane w ramach 

Rządowego Funduszu Polski Ład oraz środki w ramach Programu Inwestycji Strategicznych 

w ramach Programu Rządowego Odbudowy Zabytków na realizację zadania inwestycyjnego 

pn.: Roboty remontowo-konserwacyjne elewacji budynków wraz z poprawą efektywności 

cieplnej w części budynków Zespołu Szkół Zawodowych w Gołdapi w wysokości 1 960 

000,00 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że środki na 

dofinansowanie własnych inwestycji gmin, powiatów pozyskane z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg na remont drogi powiatowej nr 1815N na odcinku Juchnajcie-Widgiry 

wynoszą 4 800 000,00 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz  powiedziała, że w roku 

2024 oraz 2025 środki na zakup sprzętu niezbędnego do modernizacji infrastruktury drogowej 

Powiatu Gołdapskiego wynoszą 1 000 000,00 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz 

poinformowała, że jeśli chodzi o wydatki zostały oszacowane na podstawie roku 

poprzedniego. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że wydatki Powiatu na 

2024r. zostały ustalone przy założeniu, że konsekwentnie następować będzie minimalizacja 

wydatków bieżących, która pozwoli na zrównoważenie budżetu w zakresie dochodów                       

i wydatków bieżących, generowanie w miarę możliwości nadwyżki operacyjnej środków                

w celu zwiększania dostępnych środków na inwestycje bądź wcześniejszą spłatę zadłużenia 

przy jednoczesnym ograniczaniu dynamiki przyrostu długu Powiatu. Celowi temu służy 

dokładna analiza potrzeb rzeczowych jednostek organizacyjnych, stanu zatrudnienia                        

i środków na wynagrodzenia. Uwzględnienie priorytetów i możliwości dochodowych 

spowodowało, że przedkładany projekt budżetu zamyka się po stronie wydatków kwotą                 

69 247 003,00 zł. W ocenie Zarządu Powiatu jest to poziom optymalny i możliwy                         

do zrealizowania przy dokonaniu zmian organizacyjnych. Skarbnik Powiatu Pani Bożena 

Radzewicz poinformowała, że wydatki bieżące wynoszą 46 433 003,00 zł i stanowią 67,05 % 

planowanych wydatków ogółem a wydatki majątkowe 22 814 000,00 zł i stanowią  32,95 % 

ogółu planowanych wydatków. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że w 

rozdziale Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek jednostek samorządu 

terytorialnego wydatki wynoszą 1 330 000,00 zł. Są to wydatki związane ze spłatą odsetek od 

obligacji już wyemitowanych w kwocie 1 300 000,00 zł  oraz zabezpieczeniem środków w 

kwocie 30 000,00 zł na przeprowadzenie planowanej w 2024 roku emisji obligacji. Skarbnik 

Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że planowane na 2024 r. wydatki bieżące 

wynoszą łącznie 18 596 697,66 zł, w tym na: finansowanie wynagrodzeń i pochodnych 
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pracowników publicznych szkół i placówek oświatowych w wysokości  14 688 184,14 zł, 

finansowanie wydatków związanych z realizacją statutowych zadań w wysokości 2 824 

834,22 zł, świadczenia na rzecz osób fizycznych – 121 632,00 zł dotacja dla szkół 

niepublicznych w wysokości  692 753,96 zł oraz  projekt „Akredytacja Erasmus 2023”                 

w wysokości 269 293,34 zł. Deficyt budżetu powiatu w  wysokości  2 783 434,00zł zostanie 

pokryty przychodami pochodzącymi ze sprzedaży papierów wartościowych (obligacji)                  

w kwocie 1 960 000,00 zł oraz przychodami pochodzącymi z niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów   

wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 

określonymi w odrębnych ustawach oraz wynikających z rozliczenia środków określonych             

w art. 5 ust. 1 pkt 2 i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego                

z udziałem tych środków w wysokości 823 434,00 zł.  

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały budżetem 

Powiatu Gołdapskiego na rok 2024. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy zaciąganie zobowiązań                       

są aby spłacić poprzednie zobowiązania. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski 

powiedział, że pojawiły się wytyczne dla jednostek aby dostosowali plan wydatków                

do przyznanej kwoty. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał jak Zarząd              

to realizuje, ponieważ jest zestawienie w czasopiśmie „Wspólnota” gdzie Powiat Gołdapski 

ma największy wskaźnik wydatków bieżący w przeliczeniu na jednego mieszkańca. 

 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz odpowiedziała, że decyzja o zmniejszaniu 

wydatków dla celów zrównoważenia budżetu dotyczy wszystkich jednostek nie tylko 

oświatowych.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał kto dokonuje takiej analizy oraz 

gdzie można zobaczyć porównanie rok do roku w czasie obecnej kadencji. 

 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz odpowiedziała, że to kierownicy oraz dyrektorzy 

jednostek samodzielnie podejmują decyzję np. w obecności głównego księgowego. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy ktoś prowadzi analizę gdzie 

można zobaczyć dowody pracy nad tym. 
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Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz odpowiedziała, że niejednokrotnie                                

są przeprowadzane analizy głównie przy jej udziale, oczywiście na prośbę Zarządu Powiatu. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że jeśli chodzi o jednostki oświatowe 

są to analizy arkuszy organizacyjnych, plany finansowe, jakie są zapotrzebowania w ciągu 

kolejnego roku, jaka jest wysokość wynagrodzeń do pokrycia w następnym roku. Skarbnik 

Powiatu Pani Bożena Radzewicz dodała, że dyrektorzy oraz kierownicy jednostek decydują, 

w których punktach należy zmniejszyć te środki. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz 

powiedziała, że jeśli chodzi o budżet Powiatu Gołdapskiego to na etapie tworzenia zabrakło 

ok. 4 400 000,00 zł na same wydatki bieżące. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz 

dodała, że Zarząd Powiatu uwzględnił również podwyżki dla pracowników 

administracyjnych. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz złożenie zapotrzebowania 

wydatków przez jednostki oświatowe oscylowało na poziomie 20 400 000,00 zł natomiast 

subwencja oświatowa jaką Powiat otrzymał wynosi to 17 400 000, 00 zł więc już na samej 

oświacie brakuje 3 mln zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że to 

przyczynia się do poszukiwania dodatkowych źródeł dlatego odszkodowania, które mogą 

wpłynąć w roku następnym umożliwią pokrycie tych wydatków.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał kto jest osobą, która dokonuje 

analizy i kto sprawuje nad tym nadzór.  

 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że analizy dokonuje ona przy udziale 

Zarządu Powiatu.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał  kto się tym zajmuje w Zarządzie i 

gdzie można zobaczyć efekty tej pracy.  

 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz odpowiedziała, że jeśli chodzi o jednostki 

oświatowe to zostały przeprowadzone audyty w tym zakresie i materiały są dostępne. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz dodała, że jeśli chodzi o wydatki pozostałych 

jednostek to nie są to wygórowane wydatki oraz analiza zużycia materiałów jest na niskim 

poziomie. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz dodała, że to nie stanowi podstawy do 

szukania oszczędności, ponieważ ich tam nie ma.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski poinformował, że wystąpił z wnioskiem o 

udostępnienie informacji publicznej ale nie otrzymał pełnej informacji. Przewodniczący 
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Komisji Pan Marek Kuskowski powiedział, że zapytał o zlecone audyty oraz przeprowadzone 

kontrole ale część informacji została pominięta. Przewodniczący Komisji Pan Marek 

Kuskowski powiedział, że aby uzyskać informację publiczną od Pani Starosty trzeba udać się 

do sądu. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski dodał, że dopiero po wyroku sądu 

otrzymał informację. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski powiedział, że wystąpił 

o kolejną informację lecz żadnej sensownej informacji nie otrzymał. Przewodniczący Komisji 

Pan Marek Kuskowski powiedział, że chciałby uzyskać informację kto dokonuje analizy, 

ponieważ o jednostkach oświatowych jest informacja, że są podmioty zewnętrzne oraz 

audyty. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski dodał, że jest to jednak 40% 

wykonania budżetu, ponieważ tyle stanowi oświata. Przewodniczący Komisji Pan Marek 

Kuskowski zapytał kto dokonuje tej analizy.  

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska odpowiedziała, że gdyby Radny Pan Marek 

Kuskowski systematycznie uczęszczał w komisjach, sesjach oraz spotkaniach to byłby 

poinformowany o wszystkim. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała,                     

że pozostali radni, którzy są członkami Komisji posiadają takie informację i są na bieżąco. 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że planowany projekt budżetu na rok 

2024 nie różni się zasadniczo niczym od poprzednich budżetów. Starosta Pani Marzanna 

Wardziejewska dodała, że jest zmniejszany na miarę potrzeb oraz możliwości. Starosta Pani 

Marzanna Wardziejewska uważa, że budżety są dobrze wykonywane przez Panią Skarbnik 

oraz Zarząd.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski powiedział, że nawet nieregularne 

uczęszczanie na posiedzenia, spowodowane czynnikami zewnętrznymi pozwala stwierdzić, że 

Pani Starosta nic nie wnosi do Zarządu ani do rozwoju Powiatu. Przewodniczący Komisji Pan 

Marek Kuskowski powiedział, że mówił to wielokrotnie i zadawał pytania m.in. na temat 

korzyści odniesionych z pojawiania się Pani Starosty na dożynkach, przeglądach kolęd czy 

festynach. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy mieszkańcy 

Dubeninek mają chociaż fragment drogi między drogą 651 a Przeroślą, o który prosili. 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski podkreślił, że od granicy województwa do 

Przerośli jest bardzo dobra droga. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski 

powiedział, że w Powiecie Suwalskim dobrze sobie z tym radzą dlatego, że w tym czasie nie 

brylują na festynach czy dożynkach. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał 

ponownie gdzie można zobaczyć dowód pracy dotyczący przeglądu budżetu.  
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Starosta Pani Marzanna Wardziejewska odpowiedziała, że w gminie Dubeninki został 

złożony 3 wniosek, który został pozytywnie zaopiniowany i w budżecie 2024 roku powinny 

pojawić się pieniądze na ten cel, ponieważ uzyskano dofinansowanie. Starosta Pani Marzanna 

Wardziejewska powiedziała, że mieszkańcy wreszcie doczekają się tej drogi. Starosta Pani 

Marzanna Wardziejewska  powiedziała, że jeśli chodzi o analizy to świadczy o nich budżet             

i jego realizacja. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że jest w trakcie 

porównywania poprzednich lat. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała,                   

że Powiecie Gołdapskim nigdy nie było tylu inwestycji jak do tej pory od tej kadencji.  

 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz przedstawiła plan budżetu na rok 2024. Skarbnik 

Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że Podstawą konstrukcji projektu budżetu 

Powiatu na 2024 rok jest: analiza aktualnej sytuacji finansowej Powiatu na podstawie 

wykonania budżetu po trzech kwartałach 2023 r., analiza zadań inwestycyjnych w kontekście 

możliwości dochodowych budżetu Powiatu w 2024 r. i w latach następnych, informacja 

Ministra Rozwoju i Finansów o wielkościach planowanych kwot subwencji oraz udziałach               

w PIT  i CIT oraz informacja Wojewody Warmińsko-Mazurskiego o ustaleniu wstępnych 

kwot dochodów budżetowych i dotacji celowych na 2024 rok. Skarbnik Powiatu Pani Bożena 

Radzewicz poinformowała, że dochody Powiatu Gołdapskiego planowane w 2024 roku to 66 

463 569,00 zł, z tego dochody bieżące wynoszą 45 609 806,00 zł dochody majątkowe 

wynoszą 20 853 763,00 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała,                      

że zgodnie z otrzymaną informacją od Ministra Rozwoju i Finansów o wielkościach 

planowanych kwot subwencji oraz udziałach w PIT i CIT  prognozuje się dochody z tytułu: 

udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych , których kwota wynosi               

4 816 967,00 zł, udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych, które 

wynoszą  187 082,00 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała,                                     

że prognozuje się, że z tytułu dotacji celowych i środków przeznaczonych na cele bieżące 

ogółem w 2024 r. dochody wyniosą 9 880 199,67 zł, co stanowi 14,86 % planowanych 

dochodów ogółem w tym dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na zadania bieżące                 

z zakresu administracji rządowej zlecone odrębnymi ustawami, zgodnie z decyzją Wojewody 

Warmińsko – Mazurskiego. Łączne udziały w 2024 roku prognozowane są w wysokości                

5 004 049,00  zł i są wyższe o 1 081 598,00 zł niż przewidywane wykonanie w 2023 r. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że zostały zaplanowane dotacje 

celowe na zadania własne w ramach umów i porozumień z administracją rządową na zadania 

bieżące tj. przewidywane wykonanie roku 2023 o kwocie 361 765,20 zł, plan na 2024 rok 

kwota 420 040,00 zł, z przeznaczeniem na dotacja na realizację zadania dotyczącego 
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kwalifikacji wojskowej w kwocie 40 000,00 zł oraz dotacja na zadanie „Kompleksowe 

wsparcie dla rodzin „Za życiem” w kwocie 380 040,00 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena 

Radzewicz powiedziała, że jeśli chodzi o plan na 2024 rok to zostaje zabezpieczona kwota              

2 264 856,00 zł, z przeznaczeniem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego w zakresie przewozów autobusowych i jest to dotacja z Gminy Gołdap                         

i Dubeninki. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że w ramach 

rekompensaty dla Operatora w części stanowiącej zwrot utraconych przychodów z tytułu 

stosowania ustawowych uprawnień do ulgowych przejazdów na liniach komunikacyjnych 

uzyskano 30 000,00 zł, na prowadzenie biblioteki pedagogicznej od Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego  105 000,00 zł, na dzieci umieszczone w placówce opiekuńczo – 

wychowawczej na terenie Powiatu Gołdapskiego w Domu dla dzieci i młodzieży „Tacy sami” 

w Gołdapi zaplanowano do uzyskania łącznie 1 152 100,00 zł a na dzieci umieszczone                   

w rodzinach zastępczych planuje się uzyskać 865 000,00 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena 

Radzewicz dodała, że na ośrodki wsparcia Domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet                      

w ciąży zabezpieczono kwotę o wysokości  57 700,00 zł. Środki z Funduszu Pracy otrzymane 

na realizację zadań wynikających z odrębnych ustaw to kwota 100 000,00 zł. Dofinansowania 

ze środków Funduszu realizacji zadań własnych organizatorów dotyczących zapewnienia 

funkcjonowania publicznego transportu zbiorowego w zakresie przewozów autobusowych               

o charakterze użyteczności publicznej zabezpieczono w kwocie 299 712,00 zł. Dotację 

rozwojową w ramach programów finansowanych z udziałem środków unijnych i budżetu 

państwa ujęto w projekcie budżetu na 2024 r.  zgodnie z umową  zabezpieczono na łączną 

kwotę 53 858,67 zł. Jest to dotacja na zadania bieżące realizowane przez Zespół Szkół 

Zawodowych w Gołdapi w ramach projektu „Akredytacja Erasmus 2023”. Skarbnik Powiatu 

Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że prognozuje się, że z tytułu dotacji celowych                    

i środków przeznaczonych na cele majątkowe ogółem w 2024 r. dochody wyniosą                        

20 264 000,00 zł, pozyskanych z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych. Skarbnik Powiatu Pani Bożena 

Radzewicz poinformowała, że ogólną kwotę subwencji przyjęto do projektu budżetu zgodnie 

z pismem Ministerstwa Finansów w sprawie ustalenia wstępnych kwot do budżetu na 2024 r. 

ustalono w łącznej kwocie 29 234 896,00 zł. Część oświatowa subwencji ogólnej                           

17 405 023,00 zł, część wyrównawcza subwencji ogólnej wynosi 8 056 062,00 zł oraz część 

równoważąca subwencji ogólnej dla Powiatu wynosi 3 773 811,00 zł. Skarbnik Powiatu               

Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że niezmiennie zabezpieczono wydatki na takie działy 

jak: rolnictwo, łowiectwo, leśnictwo, transport, łączność, turystyka, gospodarka 

mieszkaniową, działalność usługową, administrację publiczną, obronę narodową, 
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bezpieczeństwo publiczne, wymiar sprawiedliwości, usługę długu publicznego. Skarbnik 

Powiatu Pani Bożena Radzewicz dodała, że zostały również zabezpieczone rezerwy                       

w tym ogólna o kwocie 79 780 ,00, celowa 380 220,00 przeznaczona na cele oświatowe                    

oraz na zadania z zarządzania kryzysowego. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz 

poinformowała, że na wydatki majątkowe zaplanowano w budżecie powiatu na 2024 r. kwotę 

22 814 000,00 zł. Inwestycje realizowane przez Zarząd Dróg Powiatowych w Gołdapi: 

regulacja stanów prawnych - wykup gruntów pod drogi powiatowe 30 867,88 zł, 

modernizacja dróg powiatowych Przerośl- Rudzie, Dubeninki w kierunku msc. Cisówek –              

8 421 052,63 zł, modernizacja ulic: Sikorskiego, Słonecznej, Chopina w Gołdapi –                         

2 560 000,00 zł, oraz modernizacja ulic: Jaćwieskiej, Partyzantów, Tatyzy, Przytorowej                 

w Gołdapi – 2 040 816,33 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała,                     

że inwestycja realizowana przez Powiatowy Urząd Pracy w Gołdapi to dostosowanie 

głównego wejścia do budynku na potrzeby osób niepełnosprawnych - 24 000,00 zł. 

Inwestycja realizowana przez Zespół Szkół Zawodowych w Gołdapi to roboty remontowo-

konserwacyjne elewacji budynków wraz z poprawą efektywności cieplnej w części budynków 

Zespołu Szkół Zawodowych w Gołdapi – 2 000 000,00 zł. Inwestycje realizowane przez 

Liceum Ogólnokształcące w Gołdapi to wymiana nawierzchni przy budynku szkoły -                     

73 000,00 zł, oraz izolacja ścian fundamentowych budynku – 17 000,00 zł. Z ogólnej sumy 

wydatków w wysokości 69 247 003,00 zł przypada na wydatki bieżące – 46 433 003,00 zł, 

oraz wydatki majątkowe w wysokości 22 814 000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy z tego budżetu, który został 

zaproponowany, nie dokonując żadnych zmian jest możliwe aby wykonać budżet jeśli chodzi 

o wynagrodzenia w sektorze oświaty. 

 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz odpowiedziała, że jeśli nie zostaną poczynione               

w tym kierunku żadne kroki to nie. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał jaki jest realny procent wydatków. 

 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz odpowiedziała, że brakująca kwota 4 400 000,00. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz dodała, że dla oświaty aktualnie brakuje 1 200 000 

według prognoz na stan obecny. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, 

że te prognozy zawsze ulegają zmianie. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz 
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powiedziała, że dyrektorzy nie mają na ten moment wiedzy jaki będzie stan uczniów we 

wrześniu 2024 roku.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy są pytania do przedstawionego 

budżetu  

 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że pozyskano ponad 20 000 000,00 

dochodów na wydatki majątkowe a wydatki majątkowe wynoszą 22 814 000,00                              

i są to inwestycje, na które pozyskano środki zewnętrzne  

 

Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis powiedział, że ponownie wśród wyremontowanych 

dróg nie znalazła się droga Górne-Zawiszyn. Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis uważa, 

że ta droga jest potrzebna i ułatwiłaby ruch.  

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska odpowiedziała, że była propozycja aby to Radni 

reprezentujący poszczególne miejscowości uznali, które drogi ich zdaniem są priorytetem. 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska dodała, że padła propozycja drogi Babki-Żelazki. 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że jest jej przykro, że Radny Pan 

Jarosław Dzienis nie był za budżetem i nie przyczynił się do jego zatwierdzenia. Starosta Pani 

Marzanna Wardziejewska powiedziała, że jeśli chodzi o drogę Górne-Zawiszyn to nie może 

być drogą zapasową w stosunku do drogi 651. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska 

powiedziała, że droga 651 jest bardzo potrzebna. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska 

powiedziała, że to co zostało zaplanowane na 2024 rok powinno cieszyć radnych. Starosta 

Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że podczas tej kadencji zostało wyremontowane 

bardzo dużo dróg, ulic czy też chodników. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska 

powiedziała, że plan na 2024 pod względem inwestycji jest również optymistyczny              

obiecujący. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poprosiła o pozytywne zaopiniowanie 

budżetu na rok 2024.  

 

Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis odpowiedział, że w roku 2018 wraz ze Ś.P Radnym 

Panem Kowalewskim postanowili, że zostanie złożony wniosek na drogę Babki-Żelazki jak 

tylko będzie możliwość. Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis powiedział, że zostało to 

zaproponowane i droga ta spadła z 2 miejsca na 22. Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis 

powiedział, że bardzo dobrze, że powstała ta droga i cieszy się, że mieszkańcy mogą z niej 

korzystać. Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis powiedział, że w tym roku również nie 
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będzie głosował za budżetem. Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis zapytał Panią Starostę 

jak wygląda sprawa ze szpitalem i powiedział, że sam musi jeździć do szpitala do 

Białegostoku.  

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska odpowiedziała, że w 2018 roku Radni wraz z Panem 

Leszkiem Kowalewskim opracowywali na podstawie objazdu dróg określili, które drogi 

najbardziej wymaga remontu czy też przebudowy. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska 

dodała, że na podstawie tej listy realizowane były modernizację tych dróg. Starosta                         

Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że mieszkańcy oraz Radni Gminy Dubeninki 

mieli za złe, że podczas tej kadencji nie zostały wykonane żadne inwestycję na ternie                        

tej gminy. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska dodała, że były składane wnioski niestety 

nie zostały one pozytywnie rozpatrzone. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, 

że jeśli chodzi o drogę Linowo- Przerośl to po ponownym złożeniu wniosku udało                       

się zrealizować jej remont. 

 

Członek Komisji Pani Anna Falińska powiedziała, że zgłosiła wniosek na Sesji Rady Powiatu 

z prośbą o remont drogi Przerośl- Linowo. Członek Komisji Pani Anna Falińska powiedziała, 

że usłyszała wtedy, że musi zgłosić wniosek pisemnie z podpisami mieszkańców tak jakby            

ta droga była wymyślona. Członek Komisji Pani Anna Falińska powiedziała, że złożyła               

ten wniosek z podpisami. Członek Komisji Pani Anna Falińska powiedziała, że Radny                

Pan Jarosław Dzienis wymieniając radnych zapomniał o Panu Wójtowiczu. 

 

Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis powiedział, że nie był przeciwko drodze Linowo- 

Przerośl i uważa, że ta droga była priorytetem. Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis 

stwierdził, że gdyby wkład włożony w Gminę Banie Mazurskie był taki sam przy Powiecie 

Gołdapskim to droga Górne-Zawiszyn dawno byłaby skończona.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski powiedział, że mimo uzgodnień z Radnymi 

m.in. w sprawie ulicy Wileńskiej nic nie zostało zrobione w jej kierunku.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek powiedział, że jeśli chodzi o Gminę Banie Mazurskie to jest 

tam największa sieć dróg jeśli chodzi o Powiat. Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek,                            

że po obliczeniu wychodzi, że w Gminie Banie Mazurskie zostało wykonane niewiele więcej 

dróg niż w Gminie Gołdap. Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek przyznał, że sytuacja wygląda 

gorzej w Gminie Dubeninki.  
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Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że w czasie, gdy Radna Pani Anna 

Falińska składała wniosek to w tamtym momencie już dwukrotnie został złożony wniosek               

na dofinansowanie w sprawie drogi Linowo- Przerośl i było w planach jej wykonanie.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek powiedział, że też nie jest usatysfakcjonowany z tego,                    

że ulica Wileńska nie jest zrobiona natomiast został wykonany odcinek drogi prowadzący                                  

do ogródków działkowych, który był najbardziej wymagający. Wicestarosta Pan Andrzej 

Ciołek ma nadzieję, że za jakiś czas uda wykonać się resztę ulicy. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski powiedział, że stan faktyczny tej drogi jest 

inny. Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski dodał, że wszyscy Radni uzgodnili                   

i byli za zrobieniem ulicy Wileńskiej ale nie doszło to do skutku. 

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek powiedział, że często korzysta z tej ulicy i poinformował,     

że zjazd do ogródków działkowych czyli najgorszy odcinek tej drogi został wykonany i został 

zrobiony z masy bitumicznej.  

 

Członek Komisji Pan Jarosław Dzienis powiedział, że Gmina Gołdap i Gmina wiejska 

Gołdap ma większą sieć dróg niż Gmina Banie Mazurskie. Członek Komisji Pan Jarosław 

Dzienis powiedział, że przez środki, które zostały pozyskane miasto Gołdap oraz jego 

mieszkańcy dużo zyskali i drogi faktycznie wyglądają lepiej. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski zapytał czy ktoś z Radnych zgłasza 

propozycję opinii do przedstawionych dwóch dokumentów.  

 

Propozycji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie. 

 

Komisja 7 głosami za, 3 przeciw przy 1 wstrzymującym się wypracowała pozytywną 

opinię na temat projektu budżetu na rok 2024. 

 

Ad. 9 

Sprawy bieżące brak  
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Ad. 10 

Wolne wnioski nie zgłoszono 

 

Ad. 11 

Wnioski Komisji nie zgłoszono 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Pan Marek Kuskowski podziękował za pracę i zamknął LXVII (67) 

posiedzenie Komisji Stałej Rady Powiatu. 

 
Na tym protokół zakończono. 

Protokół składa się z 31 stron kolejno ponumerowanych. 

 

                   Przewodniczący Komisji 

Planowania, Budżetu, Finansów, 

       Promocji Powiatu, Gospodarki, 

Ochrony Środowiska, Zdrowia, 

Oświaty i Polityki Społecznej 

        

      Marek Kuskowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Monika Bruszewska 20.11.2023 r. 


